
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/18
z XXVIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 02 lutego 2018 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w Urzędzie Gminy Mielnik o godz. 900, zakończyła
się o godz. 1145

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie  XXVIII  sesji  Rady Gminy Mielnik  dokonał  Przewodniczący Rady Pan
Krzysztof Nikitorowicz.

Uczestnicy  sesji,  na  wniosek  Pana  Wójta,  minutą  ciszy  uczcili  pamięć  zmarłego  Pana
Mikołaja Strapko sołtysa sołectwa Radziwiłłówka 

 Pan Przewodniczący powitał  radnych i  gości obecnych na sesji.  Stwierdził,  że na
ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad następujących punktów:

1. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień  od podatku od nieruchomości udzielanych w
ramach pomocy de minimis,

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  tej  opłaty  dla  nieruchomości,  na
których zamieszkają mieszkańcy,

oraz o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia
pomocy finansowej Zarządowi Województwa Podlaskiego”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła wniosek Pana Wójta.
Ustalony porządek sesji brzmi następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Zarządowi Województwa

Podlaskiego.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Gminy  Mielnik  z

organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego w roku 2018.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2018-2032.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania
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mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2018-2022.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe  oddanie  w

dzierżawę części nieruchomości gruntowej na czas nieokreślony.
12. Analiza  stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi  w  celu  weryfikacji  możliwości

technicznych  i  organizacyjnych  gminy  w  zakresie  gospodarowania  odpadami
komunalnymi.

13. Informacja Wójta Gminy z wykorzystania funduszy sołectw oraz realizacji inwestycji za
2017 rok.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
15. Wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXVII sesji Rady Gminy jest wyłożony
na sali  obrad i  jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki,
zostanie przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami:

1. W  dniu  4  stycznia  br.  Pan  Wójt  wraz  z  Panem  Przewodniczącym  Rady  Gminy
uczestniczyli w spotkaniu opłatkowym u Biskupa Diecezji Drohiczyńskiej. Doszło tam
do  spotkania   i  rozmów  z  wieloma  osobami,  między  innymi  Marszałkiem
Województwa. Dyrektorem PUK, konserwatorem zabytków.

2. Podpisano 2 umowy z Marszałkiem Województwa – jedna umowa dotyczyła solarów,
druga – na prace przy Rubinku. Solary  i Rubinek zostaną wykonane w tym roku. Zaraz
po sesji Pan Wójt podpisze dokumenty do przetargu na oba te zadania. 

3. Trzecim zadaniem, które jest już policzone i rozrysowane, są prace przy posterunku
policji w Mielniku. Procedurę przetargową można uruchomić dopiero po sesji. 

4. Czwartym zadaniem, realizowanym zaraz po sesji, będzie podpisanie umowy na mapy
do  celów  projektowych  i  umowy  z  projektantem  na  prace  przy  parkingu.  Zostało
podpisane  na  okres  20  lat  porozumienie  pomiędzy  Parafią  Rzymsko-Katolicką  w
Mielniku  a  Wójtem  Gminy  Mielnik,  w  którym  Parafia  udostępnia  nam  plac  przy
kościele a gmina zbuduje tam parking na samochody osobowe i autobusy. Będą tam 4
stanowiska na autobusy, reszta to stanowiska dla samochodów osobowych, w tym trzy
miejsca  dla  osób  niepełnosprawnych.  W 2019r.  na  parkingu  zostanie   zbudowana
toaleta, podłączona do naszej kanalizacji. 

5. Pan  Wójt  wysoko  ocenił  działania  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  sprawie
zimowego utrzymania dróg – odśnieżania i walki ze śliskością. Od najbliższej niedzieli
spodziewamy się kolejnego ataku zimy w związku z czym zaapelował do dyrektora
ZGK o zachowanie czujności w tej sprawie. W sprawie podtopień należy dzwonić do
UG lub bezpośrednio do komendanta OSP.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o pracy między sesjami.
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Do punktu 5.  

Interpelacja nr 20/18 Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego
Naprawa  drogi  przy  posesji  nr  domu  80  (zarwana  droga  powoduje,  że  budynek  podczas
przejazdu ciężkich samochodów rusza się w posadach). Moszczona Królewska 80.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 6.  

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Zarządowi
Województwa  Podlaskiego.  Dofinansowanie  dotoczyłoby  dobudowy  niedługiego  odcinka
chodnika przy drodze wojewódzkiej. Zarząd Województwa zaproponował, aby sfinansować to
po połowie przez gminę i województwo. Dla gminy jest to kwota 12 tys.zł.  i  Rada Gminy
powinna wypowiedzieć się w kwestii czy dofinansujemy to naszymi środkami.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/174/18 w  sprawie   udzielenia  pomocy  finansowej  Zarządowi  Województwa
Podlaskiego.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 7.  

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy
Gminy  Mielnik  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego w roku 2018.
Wyjaśnił, że projekt tej uchwały był procedowany na sesji w dniu 29 grudnia 2017r. i został
przyjęty  przez  Radę.  Teraz  wraca  ponownie  pod  obrady,  ponieważ  Wydział  Organizacji  i
Nadzoru  Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zasygnalizował,  że  jest  to  prawo miejscowe,
czego nie uwzględniono we wcześniej podjętej uchwale. Treść merytoryczna uchwały nie ulega
zmianie, zmieni  się tylko zapis w par.4 mówiący o tym, że uchwała wchodzi w życie po
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego.

Komisje  Rady na  posiedzeniu  w dniu  29  stycznia  2018r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Mielnik z organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w
roku 2018.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/175/18 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Mielnik z organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w
roku 2018.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 8.  

Pan Wójt przedstawił proponowane zmiany do budżetu gminy na rok 2018. Pogratulował Pani
Kierownik GOPS pozyskania środków na projekt „Nowe kwalifikacje szansą na lepsze jutro”.
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Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2018r.  pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/176/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 9.  

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018-2032.

Pan Wójt poinformował,  że  zwiększamy budżet  o  2  mln.400 tys.  zł.  i  nie  jest  to  koniec
zwiększeń w tym roku. Poszukujemy różnych sposobów aby mieszkańcom gminy żyło się
lepiej. Mieliśmy spotkanie z radcą prawnym w sprawie partnerstwa publiczno-prywatnego. Być
może  w  ramach  takiego  partnerstwa  będziemy  modernizować  oświetlenie  w  całej  gminie
(zrobimy  inteligentne  oświetlenie),  odrestaurujemy  Górę  Zamkową  wg.  projektu  prof.
Uścinowicza, może zrealizujemy drogę do uzdrowiska.

Komisje  Rady na  posiedzeniu  w dniu  29  stycznia  2018r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata
2018-2032.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/177/18 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata
2018-2032.

(w zał. na str.................prot.)
(po przerwie)

Do punktu 10.  

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2018-2022.
Przedstawił rozwiązania jakie szykuje rząd w sprawie wsparcia finansowego dla gmin przy
budowie mieszkań socjalnych.

Komisje  Rady na  posiedzeniu  w dniu  29  stycznia  2018r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2018-2022.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/178/18 w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2018-2022.

(w zał. na str.................prot.)



5

Do punktu 11.  

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe
oddanie w dzierżawę części nieruchomości gruntowej na czas nieokreślony.
Wyjaśnił, że dotyczy to 1m2 działki na potrzeby telefonii.

Komisje  Rady na  posiedzeniu  w dniu  29  stycznia  2018r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę części
nieruchomości gruntowej na czas nieokreślony.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXVIII/179/18 w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę części
nieruchomości gruntowej na czas nieokreślony.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 12.  

Rada Gminy przyjęła do wiadomości analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi
w  celu  weryfikacji  możliwości  technicznych  i  organizacyjnych  gminy  w  zakresie
gospodarowania odpadami komunalnymi.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 13.  

Pan Wójt przedstawił informację z wykorzystania funduszy sołectw oraz realizacji inwestycji
za 2017 rok.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację z wykorzystania funduszy sołectw oraz
realizacji inwestycji za 2017 rok.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 14.  

Odpowiedź na interpelację nr 20/18 Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Interpelacja Pana radnego wraz z uzasadnieniem Wójta zostanie przekazana do Wojewódzkiego
Zarządu  Dróg,  ponieważ  jest  to  droga  wojewódzka.  W  uzasadnianiu  Pan  Wójt  w  całej
rozciągłości poprze interpelację Pana radnego.

(w zał. na str.................prot.)

Pan Wójt odniósł się do sprawy przystanku w Oksiutyczach. Nowa właścicielka sklepu i placu
po sklepie nie wyraziła zgody aby wiata przystankowa była na jej działce. W związku z tym
musimy  przenieść  przystanek  na  drugą  stronę  ulicy  i  wykonać  zatoczkę  o  szerokości  nie
mniejszej niż 2,5 m. To wszystko wydłuża czas budowy przystanku w Oksiutyczach.
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Do punktu 15  

Pan Przewodniczący Rady udzielił wyjaśnień dotyczących budowy parkingu przy kościele  i
projektu w sprawie rewitalizacji Góry Zamkowej. Wokół tych spraw narosło w Mielniku wiele
kontrowersji i niedomówień.
Pan Przewodniczący odczytał pismo jakie wystosował do Proboszcza Parafii w Mielniku i jego
przełożonych w Kurii Diecezjalnej w Drohiczynie i Klasztorze w Polanicy.

(w zał. na str.................prot.)

Pan Witold Illinicz przedstawił slajdy dotyczące projektu pomnika (typu ławeczka) Aleksandra
Jagiellończyka  w  Mielniku,  którego  usadowienie  planowane  jest  przed  Ośrodkiem  Ziemi
Mielnickiej. Przedstawił również sporządzoną  miniaturę pomnika oraz jego pisemny opis.
Poinformował, że pierwszy możliwy termin wykonania pomnika, to sierpień 2018 roku.

(w zał. na str.................prot.)

Radni  i  goście  obecni  na sesji  zgłaszali  liczne uwagi  i  sugestie  co do wyglądu pomnika i
napisów, które powinny się na nim znaleźć. 

Pan Wójt poinformował,  że  do  realizacji  tego  projektu  świadomie  wybrano  miejscowego
artystę,  bo po co kogoś szukać  nie  wiadomo gdzie,  skoro mamy swojego mieszkańca.  Po
spotkaniu z Panem Iliniczem Pan Wójt poczuł, że jest to dla niego bardzo istotne wyzwanie.
Jest stąd  i będzie na co dzień oglądał swoje dzieło.

Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana Illinicza aby przedstawił radnym propozycję tekstu
jaki miałby się znaleźć na pomniku. Zapytał również gdzie znajdzie się tekst mówiący o tym, że
pomnik postawiony został w 100-lecie odzyskania Niepodległości, bo taki napis obowiązkowo
musi się znaleźć na pomniku.

Pan Witold Illinicz wyjaśnił, że nie byłby to oryginalny tekst Statutu Łaskiego (pierwszy w
Polsce wydany drukiem na polecenie króla Aleksandra Jagiellończyka urzędowy zbiór prawa)
tylko tekst powołujący się na Statut. 
W sprawie  umieszczenia  napisu  o  rocznicowym  kontekście  Pan  Illinicz  jeszcze  nie  ma
koncepcji, wszystko jest do ustalenia.

Pani  Sylwia  Król-Symonowicz zapytała  czy  jest  już  zatwierdzona  lokalizacja  pomnika,
ponieważ Rada Sołecka Mielnika planowała ustawienie przy muzeum źródełka.  Czy to się
wszystko tam zmieści i nie będzie zagęszczenia?
Może pomnik należałoby ustawić w innym miejscu, np. w parku.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  w  parku  jeszcze  trwają  prace  archeologiczne,  rynek  wymaga
dalszych badań. Miejsce przy muzeum jest gotowe, plac jest zagospodarowany. Planujemy w
przyszłości ustawienie innych pomników – Zygmunta Starego i Kazimierz Wielkiego i pewnie
któraś z tych postaci stanie w rynku. Wyraził nadzieję, że pomnik Aleksandra Jagiellończyka
zostanie  ustawiony  w  sierpniu  br.  Poinformował,  że  II  dzień  Muzycznych  Dialogów
poświęcony będzie rocznicy odzyskania niepodległości, wystąpią miejscowe zespoły a dzieło
uwieńczy  występ  zespołu  „Śląsk”  w  120  osobowym  składzie.  Gdyby  do  tego  doszło
poświęcenie przez księży, a może biskupów, tej ławeczki, zrobilibyśmy coś, co podkreśliłoby
obchody 100 rocznicy niepodległości.
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Pan Mateusz Bukrewicz  – sołtys sołectwa Mielnik stwierdził, że ustawienie pomnika przy
muzeum nie będzie kolidowało z ustawieniem zdroju. Zdrój zostanie ustawiony przy samej
ulicy.

Pani Sylwia Król-Symonowicz – pracownik Powiatowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w
Siemiatyczach poinformowała o zmianach w wypełnianiu wniosków o dopłaty obszarowe. Od
2018r. wnioski o dopłaty mają być składane wyłącznie w wersji elektronicznej, przez internet.
Powiatowy ODR wraz  z  Agencją  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa  organizują  w
każdej gminie szkolenia na ten temat. Szkolenie w Mielniku odbędzie się w dniu 23 lutego o
godz.10:00 w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji. Od 12 lutego będzie dostępna
elektroniczna wersja wniosku o dopłaty.

Pani M     B             zwróciła się z zapytaniem czy ze środków budżetu gminy można
byłoby zakupić nowy sprzęt komputerowy do Ośrodka Zdrowia w Mielniku. Personel i Pani
doktor  pracują  na  starym sprzęcie  i  nowy sprzęt  bardzo  by usprawnił  pracę,  co  byłoby  z
korzyścią dla pacjentów.

Pan Wójt odpowiedział, że w budżecie gminy na rok bieżący zapisaliśmy kwotę 100 tys.zł.
jako  pomoc  dla  SPZOZ.  Niemniej  jednak  z  powodu  mnogości  własnych  zadań  możemy
naruszyć te środki na własne potrzeby. Jeśli  zajdzie taka potrzeba, to jesteśmy w stanie na
marcowej  sesji  przeznaczyć  środki  na  zakup  nowego  sprzętu  komputerowego  na  potrzeby
naszego Ośrodka Zdrowia.

Pan Stanisław Drozdowski – sołtys sołectwa Wajków
Zwrócił się odnowienie  drogowskazu na Wajków, bo jest nieczytelny.

Pan Wójt odpowiedział, że wystąpimy w tej sprawie do Powiatowego Zarządu Dróg.

Pan  Piotr  Franciszek  Szpakowski podniósł  sprawę  braku  możliwości  odbioru  telewizji
Białystok. Czy w tej sprawie będzie jeszcze coś robione ?

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że nadajnik jest i jak na razie nic więcej nie da się w
tej prawie zrobić.

Do punktu 16.

Wobec wyczerpania porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

 Przewodniczący Rady

Krzysztof Nikitorowicz


